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EFFECT OF MODIFIED ETHREL FORMULATION AND HEAT ACCUMULATION ON BERRY COLORATION AND QUALITY OF "CRIMSON SEEDLESS" GRAPES.

A: Berry characteristics at harvest in relation to heat accumulation and number of pickings.
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ABSTRACT
This study was conducted during the two successive seasons 2009 and 2010 using "Crimson Seedless" vines grown in Badr district, Behera governorate, Egypt. Vines were treated by using a hand sprayer to the run off point and the treatments included: the control (water spray), ZnEDTA at 1 % (w/v), Ethrel at 200 ppm or 400 ppm, Ethanol at 5 % (v/v) and the combination between Ethrel (at 200 ppm or 400 ppm) plus either ZnEDTA (1%) or ethanol (5%). The non-ionic surfactant Tween-80 was used at 0.1% (v/v) with all treatments. One spray was implemented at 15: 20% berry coloration and the Gable Trellis system was used to support the vines where two systems of dissipating absorbed head, the first one was open between the rows to avoid heat accumulation while the second was closed by maintaining the crossing shoots. The main results could be summarized in the following trends: ZnEDTA led to a significant increase in berry size, weight, length, T.S.S to acidity ratio, carotene and anthocyanin contents while reduced the percentage of green berries as compared with the control. The application of Ethrel (at either 200 or 400 ppm) caused an increase in carotene and anthocyanin content. Consequently, the percentage of pink and red berries was increased while the percentage of green berries was reduced. The study proved that applying Ethrel (at 200 ppm) in a formulation with either ZnEDTA or ethanol caused a marked increase in anthocyanin content as compared with the control while berry size, weight, diameter and length were not affected. Moreover, Ethrel application at 400 ppm in formulations by either incorporating ZnEDTA or ethanol had remarkable effect on improving berry coloration with higher efficacy than that obtained with Ethrel at 200 ppm. Meanwhile, the performance of various Ethrel treatments was considerable better with heat dissipation (avoiding heat accumulation) while, berry characteristics were improved in the second picking (after fifteen days of spray) compared with the first one (ten days after spray). The outcome of this research recommend that enhancing Ethrel (at 400 ppm) effectiveness by incorporation of some safe chemical such as EDTA or ethanol while applying them under open canopy between the rows of "Crimson Seedless" vines to avoid heat accumulation. 
الملخص العربي

تأثير تركيبات الإيثريل المحورة وتجنب تراكم الهواء الساخن على تلوين حبات العنب صنف الكريمسون اللابذري وصفات جودتها.

أ. تأثير تجنب تراكم الهواء الساخن وعدد مرات الحصاد على خصائص الحبات.

كريم محمد فرج، عمرو محمد هيكل، نيفين محمد نبيه ناجى، رائد سليمان شحاته سليمان0
قسم البساتين، كلية الزراعة، جامعه دمنهور.
أجريت هذه الدراسة خلال موسمي 2009 و 2010 باستخدام شجيرات عنب الكريمسون النامية في منطقة مركز بدر بمحافظة البحيرة بجمهورية مصر العربية 0وقد تم رش الشجيرات باستخدام رشاشة يدوية حتى نقطة الجريان السطحي. واشتملت المعاملات على الكنترول (رش ماء) والزنك المخلوب بمركب EDTA بتركيز 1% (وزن /حجم ) وإيثريل بتركيز 200جزء في المليون وإيثانول 5% (حجم/حجم) وإيثريل بتركيز 200 جزء في المليون مخلوط مع زنك مخلوب مع EDTA 1 % (وزن/حجم) وإيثريل بتركيز 400 جزء في المليون مخلوط مع إيثانول 5% (حجم/حجم) وأخيراً إيثريل بتركيز 400 جزء في المليون مخلوطاً مع زنك مخلوب بمركب EDTA 1 % مع استخدام المادة الناشرة توين-80 بتركيز 1% (حجم/حجم) لكل المعاملات. وقد تم رش الشجيرات مرة واحدة عند تلوين 15 -20 % مع استخدام نظام دعم (جيبل)0 وتم تطبيق هذه المعاملات تحت نوعين من الظروف البيئية وذلك من خلال تفتيح المسافات البينية بين صفوف الشجيرات أو عدم تفتحها مما يتيح صرف الهواء الساخن أو عدم صرفه على الترتيب . وقد استهدف البحث تحسين عملية التلوين لثمار الكريمسون سيدليس وجودتها وذلك عن طريق استخدام تركيبات الإيثريل المحورة من خلال نظام يؤثر على المناخ الدقيق عن طريق التحكم في صرف الهواء الساخن ومنع تراكمه بين صفوف الشجيرات ويمكن تلخيص أهم النتائج في الاتجاهات التالية:

لقد أدت المعاملة بالزنك المخلوب بواسطة EDTA إلى زيادة حجم ووزن وطول الحبات وخفض نسبة الحبات الخضراء و أيضاً أدت إلى زيادة نسبة T.S.S/Acid وكذلك الكاروتين والأنثوسيانين وذلك بالمقارنة بالكنترول.

أما المعاملة بالإيثانول فقد أدت أيضاً إلى زيادة الكاروتين والأنثوسيانين بينما لم تؤثر هذه المعاملة على حجم وكمية العصير ووزن وقطر الحبات. ومن ناحية أخرى فإن المعاملة بالإيثريل سواء بتركيز 200 جزء في المليون أو بتركيز 400 جزء في المليون أدت إلى زيادة الكاروتين والأنثوسيانين ونسبة الحبات الوردية والحمراء وقلة نسبة الحبات الخضراء وقد أثبتت الدراسة أن المعاملة بالإيثريل بتركيز 200 جزء في المليون في تركيبات سواء كان مخلوطاً مع الزنك المخلوب بمركب EDTA أو الإيثانول أدت إلى زيادة الكاروتين وزيادة نسبة الحبات الوردية والحمراء وقلة نسبة الحبات الخضراء وزيادة نسبة الأنثوسيانين بينما لم تؤثر هذه المعاملة على حجم وكمية العصير ووزن وقطر وطول الثمار وذلك بالمقارنة بالكنترول. وقد أدت المعاملة بتركيبة الإيثريل بالتركيز الأعلى (400 جزء في المليون ) سواء في وجود الزنك المخلوب بواسطة EDTA  أو الايثانول إلى نتائج أكثر فاعليه في تحسين التلوين بالمقارنة بتركيبة الإيثريل بتركيز 200 جزء في المليون. وأوضحت النتائج التأثيرات الإيجابية على لون الثمار وجودتها وميعاد نضجها عند صرف الهواء الساخن بتفتيح المسافات بين صفوف الشجيرات بينما وجد أنه يجب قطف العناقيد أكثر من مره بعد المعاملات حيث كانت نتائج جودة الحبات مع القطف الثاني للعناقيد و الذي أجري بعد خمسة عشر يوم من المعاملة الحقلية  أفضل من نتائج صفات الجودة للقطف الأول الذي أجرى بعد عشرة أيام من إجراء المعاملة الحقلية.

وتوصى نتائج تلك الدراسة بزيادة فاعلية الرش بمركب الإيثريل بتركيز 400 جزء في المليون عن طريق تحوير التركيبة المستخدمة باستخدام مركب ZnEDTA أو الإيثانول كمركب آمن. وكذلك توصي نتائج الدراسة باستخدام النظام المفتوح لشجيرات العنب لتجنب تراكم الهواء الساخن بين صفوف تلك الشجيرات.

Table 3: Physical characteristics of "Crimson" grape fruits as influenced by heat accumulation type during the two seasons 2009 and 2010.
	Heat accumulation types
	Berry volume

(cm3)
	Juice volume

(cm3)
	Berry weight

(gm)
	Berry diameter

(cm)
	Berry length

(cm)
	Pink berries

(%)
	Red  berries

(%)
	Green berries

(%)

	
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010

	Non- heat accumulation
	3.358

a*
	3.445

a
	2.624

a
	2.789

a
	3.463

a
	3.831

a
	1.574

a
	1.653

a
	2.229

a
	2.384

a
	71.223

a
	57.078

a
	23.273

a
	27.401

a
	8.081

b
	16.757

b

	Heat accumulation
	3.036

b
	3.134

b
	2.314

b
	2.377

b
	3.258

b
	3.528

b
	1.524

b
	1.535

b
	2.169

b
	2.074

b
	68.632

b
	55.842

a
	8.193

b
	14.297

b
	20.584

a
	28.625

a


* Values, within a column, of similar letters are not significantly different according to the least significant difference (LSD) at 0.05 levels.

  Table 4: Chemical characteristics of "Crimson" grape fruits as influenced by heat accumulation type during the two seasons 2009 and 2010. 
	Heat accumulation types
	Chlorophyll b (mg/ l)
	Chlorophyll a (mg/ l)
	Carotene

(mg/ l)
	Anthocyanin
(mg/ 100 g)
	Total sugars (%)
	Reducing sugars        (%)
	Non-reducing sugars
(%)
	T.S.S                          (%)
	Acidity                      (%)
	T.S.S/Acidiy

(ratio)
	Vitamin C (mg/100 ml juice)

	
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	  2009
	2010

	Non- heat accumulation
	0.374

b*
	0.325

b
	0.801

b
	0.806

b
	2.210

a
	2.183

a
	31.083

a
	29.368

a
	9.793

a
	9.384

a
	7.012

a
	6.778

a
	2.781

a
	2.606

a
	15.896

a
	15.328

a
	.715

b
	.866

b
	22.503

a
	17.864

a
	   4.182

a
	2.905

a

	Heat accumulation
	0.490

a
	0.519

a
	0.884

a
	1.111

a
	1.793

b
	1.434

b
	26.997

b
	25.050

b
	9.109

b
	8.934

b
	5.935

b
	5.793

b
	3.175

a
	2.569

a
	14.894

b
	14.807

b
	.881

a
	.948

a
	17.220

b
	15.900

b
	  2.984

b
	2.254

b


 * Values, within a column, of similar letters are not significantly different according to the least significant difference (LSD) at 0.05 levels.
Table 5: Physical characteristics of "Crimson" grape fruits as influenced by picking time factor during the two seasons 2009 and 2010.
	Time of picking
	Berry volume

(cm3)
	Juice volume

(cm3)
	Berry weight

(gm)
	Berry diameter

(cm)
	Berry length

(cm)
	Pink berries

(%)
	Red berries

(%)
	Green berries

(%)

	
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010

	 The first Picking 
	3.135

b*
	3.127

b
	2.503

a
	2.578

a
	3.257

b
	3.636

b
	1.511

b
	1.579

b
	2.175

b
	2.182

b
	64.002

b
	50.587

b
	12.860

b
	16.189

b
	23.096

a
	33.223

a

	The second Picking 
	3.282

a
	3.293

a
	2.445

a
	2.600

a
	3.463

a
	3.724

a
	1.587

a
	1.579

a
	2.224

a
	2.283

a
	65.852

a
	58.333

a
	28.605

a
	35.509

a
	5.570

b
	6.158

b


 * Values, within a column, of similar letters are not significantly different according to the least significant difference (LSD) at 0.05 levels.

 Table 6:  Chemical characteristics of "Crimson" grape fruits as influenced by picking time factor during the two seasons 2009 and 2010. 
	Time of picking
	Chlorophyll a (mg/ l)
	Chlorophyll b (mg/ l)
	Carotene

(mg/ l)
	Anthocyanin
(mg/ 100 g)
	Total sugars
(%)
	Reducing sugars        (%)
	Non-reducing sugars
(%)
	T.S.S                           (%)
	Acidity                      (%)
	 T.S.S/Acidity

(ratio)
	Vitamin C (mg/100 ml juice)

	
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010
	2009
	2010

	The first Picking 
	0.468

a*
	0.482

a
	1.034

a
	1.009

a
	1.620

b
	1.631

b
	25.225

b
	24.246

b
	8.824

b
	8.828

b
	5.709

b
	5.618

b
	3.115

a
	2.639

a
	14.683

b
	14.661

b
	0.861

a
	0.972

a
	17.439

b
	15.264

b
	3.254

b
	1.984

b

	The second Picking 
	0.296

b
	0.362

b
	0.652

b
	0.908

b
	2.383

a
	1.985

a
	32.855

a
	30.172

a
	10.078

a
	9.450

a
	6.237

a
	6.954

a
	2.841

b
	3.536

b
	16.107

a
	15.474

a
	0.735

b
	0.841

b
	22.439

a
	18.500

a
	3.913

a
	3.174

a


* Values, within a column, of similar letters are not significantly different according to the least significant difference (LSD) at 0.05 levels.
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